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Side 2

Spørgsmål: 

Når det viser sig, at grænsehandlen er faldende på ikke-afgiftsbelagte varer, og de sikre kil-
der viser en stigning, hvorfor antager Skatteministeriet da på baggrund af usikre kilder, at 
grænsehandlen er konstant?

Svar: 

Hvis jeg forstår spørgeren korrekt, undrer spørgeren sig over, at Skatteministeriet i de fore-
løbige skøn for 2012, som fremgår af Status over grænsehandel 2012, lægger til grund, at 
grænsehandlen med ikke-afgiftsbelagte varer er på samme niveau som i 2011, når Skatte-
ministeriets indtægtslister for 2012 vedr. provenuet fra de afgiftsbelagte varer, som er sikre 
kilder, viser, at det indenlandske salg af afgiftspligtige nydelsesmidler er faldet, hvilket kan
indikere, at grænsehandlen med nydelsesmidler er steget.

Årsagen til, at Skatteministeriet antager, at grænsehandlen med de ikke-afgiftsbelagte varer 
er konstant, er, at faldet i det afgiftspligtige salg af nydelsesmidler ifølge indtægtslisterne 
svarer til, hvad der blev forventet i forbindelse med afgiftsstigningerne, som indgik i fi-
nanslovsaftalen for 2012. Dermed skønnes stigningen i grænsehandlen med nydelsesmidler 
på baggrund af indtægtslisterne også at svare til, hvad der blev forventet, det vil sige en 
stigning på knap 1 mia. kr.  Herudover indikerer Skatteministeriets øvrige foreløbige kilder 
for 2012 også, at der har været en stigning på omkring 1 mia. kr. vedr. de afgiftsbelagte va-
rer. Dermed skønnes grænsehandlen med ikke-afgiftsbelagte varer at have været på niveau 
med 2011, så den samlede stigning i grænsehandlen i 2012 foreløbigt skønnes at udgøre
knap 1 mia. kr. svarende til det forventede.


